
 

  
 Oslo kommune 
 Bydel Nordstrand 
 Bydelsadministrasjonen 

 

 
 

Protokoll 3/13 
 
 
Møte: Byutvikling, miljø og samferdsel  
Møtested: Bydelsadministrasjonen, Ekebergveien 243  

Møtetid: Tirsdag 23. april 2013 kl. 19.00     
Sekretariat: 02 180  
 
 
Møteleder: Bjørn Fjellheim (H)  
   
Tilstede: Bjørn Fjellheim (H) 

Kate Hege Nielsen (H) 
Anne Marie Donati (A) 
Svein Erik Aldal (FrP) 
Kristen Meltvedt (V) 
Frank Hagen (KrF) 
Erik A. Telnes (SV) 
Asbjørn Rueslåtten (SV) 

 

   
Forfall: Erik A. Telnes (SV)  
 Liv Lønnum (FrP) 

 
 

Som vara møtte: Asbjørn Rueslåtten (SV)  
 Svein Erik Aldal (FrP) 

 
 

I tillegg møtte:   
   
Møtesekretær: Ivar Andreas Nyhus  
 
 
 
Åpen halvtime: 
Ellen Roaldset og Hroar Møthe, Holtveien 
Tok opp reguleringsplan og fortettingen i Holtetområdet. Følte at de har blitt overmannet av 
utbyggere som har fått byggetillatelse fra Plan- og bygningsetaten tvers av den vedtatte 
reguleringsplanen. Det er nå kommet et varsel om forslag til omreguleringsarbeid i 
Kongsveien 82 – (Frikirkens område) som i dag er regulert til allmennyttig formål. Det er 
Streken arkitekter som på vegne av Holtet Panorama AS som kunngjør omregulerings- 
arbeidet. Aksjon Holtet har sendt inn protest og vil opprettholde opprinnelig reguleringsplan 
for Kongsveien 82. Mente kommunen burde sikre seg slike tomter som er beregnet til 
allmennyttig formål, slik at området ikke bygges ned. De er også opptatt av skoleveiene og 
parkeringsforholdene i området. 
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Ønsket en harmonisk utvikling av Holtet, og ikke et barcodeområde. De mente også at det lå 
an til en økning av antall boliger i området på rundt ti prosent i forhold til reguleringsplanen. 
De er derfor på krigsstien igjen og vil vite de forskjellige partienes syn på utbyggingen av 
området rundt Holtet. 
 
 
Informasjon:  
Informasjon fra sekretariatet: 
1. Status Lambertseterparken – ISS har fjernet en del busker og kratt i området 
2. Utbedring av Lambertseterbanen gir støyplager på beboerne langs banen. Flere klager er 
mottatt i bydelen. Bydelen skal ha et møte med KTP, Team bane 
 
Informasjon fra BMS-komiteens leder Bjørn Fjellheim (H): 
1. BMS-komiteens samarbeidsmøte med Bydel Søndre Nordstrand. Tok opp blant annet 
trafikkplan/høring og dobbeltspor fra Oslo/Ski. Informerte også om BMS-komiteens forslag 
for bruk av 4 boremaskiner i stedet for tunnelsprengning. Dette har nå fått tilslutning og vil 
redusere miljøulempene. Steinmasser fra Åslandsinnslaget skal danne grunnlag for Gjersrud/ 
Stensrudbyen. En spennende og nyttig start på et samarbeid mellom bydelene i syd og 
nabokommunene. 
2. Underretning av politisk vedtak Sæterkrysset ved Ekebergveien 230. Bebyggelesplan - 
gjennomgang 
 
 
Eventuelt:   

• Trafikkgruppa:  
Trafikkgruppa redegjorde for status i arbeidet så langt. Har i siste møte spesielt drøftet 
trafikkløsninger ved Munkerud skole og barnehage. Er ennå ikke ferdig med et utkast 
og trenger et møte til. Kompliserte trafikkforhold rundt i området, også sett i forhold 
til barnehagen. Skal også se på trafikkforholdene i større sammenheng i området. 
Stramme tidsmarginer for å fremlegge et forslag til bydelsutvalgets møte i juni. BMS-
komiteen foretar en befaring i området.  
BMS-komiteen må derfor ha et ekstra møte 21.mai. Starter med befaring kl 17.00 
med påfølgende komitèmøte kl 19.00 i bydelshuset. 
 
 

• Asbjørn Rueslåtten (SV) : Beboerne i Frodes vei sier at veien er planlagt bredere enn 
den er i dag. Dette vil ramme noen eiendommer. Sekretariat i bydelen sjekker ut hvor 
saken står og informerer komiteen om dette på neste møte. 
 

• Asbjørn Rueslåtten (SV) : Sakspapirene til BMS-komiteen er kun tilgjengelig i 
elektronisk form – bydelen sender ikke papirutgave. Ikke alle varamedlemmer har 
internett og trenger derfor en papirutgave.  

            Sekretariatet ser på dette og gir tilbakemelding til komiteen på neste møte. 
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Sak 16 /13  Godkjenning av innkallelse og sakskart til møte 
23.4.2013- BMS komiteen 

 
BYDELSDIREKTØRENS FORSLAG TIL VEDTAK 
Innkalling og sakskart til møte 23.4.13 godkjennes 
 
BEHANDLING OG VEDTAK I KOMITEER, RÅD OG UTVALG 
 
Byutviklings,- miljø- og samferdselskomiteens behandling: 
Ingen forslag fremmet 
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt 
 
Byutviklings,- miljø- og samferdselskomiteens vedtak: 
Innkalling og sakskart til møte 23.4.13 godkjennes 
 
 

Sak 17 /13  Godkjenning av protokoll fra møte 12.3.2013 - BMS 
komiteen 

 
BYDELSDIREKTØRENS FORSLAG TIL VEDTAK 
Protokoll fra møte 12.3.13 godkjennes 
 
BEHANDLING OG VEDTAK I KOMITEER, RÅD OG UTVALG 
 
Byutviklings,- miljø- og samferdselskomiteens behandling: 
Ingen forslag fremmet 
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt 
 
Byutviklings,- miljø- og samferdselskomiteens vedtak: 
Protokoll fra møte 12.3.13 godkjennes 
 
 

Sak 18 /13  Budsjettjustering mai 2013 for Bydel Nordstrand 
 
BYDELSDIREKTØRENS FORSLAG TIL VEDTAK 
 
Til arbeidsutvalget:  
Saken sendes til behandling i:  
Helse- og sosialkomiteen  
Barne-, ungdoms- og kulturkomiteen 
Byutvikling-, miljø- og samferdselskomiteen  
Eldrerådet  
Rådet for funksjonshemmede  
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Ungdomsrådet  
Bydelsutvalget  
 
Til komiteer og råd:  
Bydelsdirektørens forslag til vedtak som faller inn under komiteen ansvarsområde anbefales 
vedtatt  
 
Til medbestemmelsesutvalget:  
Bydelsdirektørens forslag til vedtak til bydelsutvalget anbefales vedtatt  
 
Til arbeidsmiljøutvalget:  
Bydelsdirektørens forslag til vedtak til bydelsutvalget anbefales vedtatt  
 
Til bydelsutvalget:  

1. Følgende budsjettjusteringer tilknyttet varige tiltak vedtas: 
NR  2013 2014 2015 2016 
1. Ansatte – HR utgifter 600 000 600 000 600 000 600 000 
2. Økte fellesutgifter/husleie Bydelshuset 180 000 180 000 180 000 180 000 
3. Utsettelse samordnet ledelse i barnehager 650 000 650 000 650 000 650 000 
4. Uteområder barnehager 570 000 570 000 570 000 570 000 
5. 1 årsverk Boligkonsulent 250 000 650 000 650 000 650 000 
6. Ansatte – Opplæring hjemmetjenesten 200 000 200 000 200 000 200 000 
7a. 1 årsverk helsesøster - Prematuromsorg 350 000 700 000 700 000 700 000 

7b. 2 årsverk helsesøstre i skolehelsetjenesten 700 000 1 400 
000 1 400 000 1 400 000 

8. 2 årsverk  Ambulerende team  600 000 1 200 
000 1 200 000 1 200 000 

9a. 0,5 årsverk  Seniorveiledertjenesten  150 000 350 000 350 000 350 000 
9b. Nyopprettet transporttjeneste 80 000 80 000 80 000 80 000 

10. 1 årsverk Spesialrådgiver SOH 
planarbeid/tilsyn/miljøsaker 300 000 700 000 700 000 700 000 

 
2. Følgende budsjettjusteringer tilknyttet tiltak av engangskarakter vedtas: 

NR  2013 2014 2015 2016 
1a. Vedlikehold/oppussing 795 000       
1b. Oppgraderinger av lokaler og utstyr 759 000    
1c Generell kompetanseheving 335 000    
1d. Kompetanseheving nærværsarbeid 240 000    
2. Inneklimaunderøkelser - Tilsyn barnehager 100 000    
3. Lambertseter natur – og aktivitetspark 500 000    
4. Avsetning til risikoområder 2 400 000    

5. Ekstra bemanning ifm innføring  av nytt 
HR-system 500 000       

6. Prosjekt vikarmidler i barnehager 600 000       
7. Prosjekter Samfunn og helse 350 000       

3. Følgende budsjettjusteringer tilknyttet tiltak av engangskarakter, som kan vurderes 
videreført i budsjettbehandlingen for 2014, vedtas: 
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NR  2013 2014 2015 2016 
1a. Oppstart av arbeid med frisklivssentral 300 000      

1b. ”Activus”- Pilotprosjekt ved Lambertseter 
skole 350 000    

2. Kurs for minoritetsspråklige barnefamilier 240 000     
3a. Styrke mottaksfunksjonen hos NAV 400 000 300 000   
3b. Trygdeprosjekt 300 000    
4. Kjøp av Omsorg + fra andre bydeler 500 000 500 000   

 
 

4. Følgende budsjettjusteringer vedtas tilknyttet disponering av sentrale 
avsetninger/samhandlingsreform i denne budsjettjusteringssaken: 

  
Økning sykehjemsplasser SYE, fra 527,5-533 2 750 000 
Økte priser på spesialplasser 2 100 000 
Utgifter bandasjemateriell hjemmesykepleie privat og kommunal 1 750 000 
Opprette 0,5 stilling fagkonsulent til psykisk helseteam (Varig, med årlige kostnader 350 
000) 150 000 
Økte kostnader TT grunnet nye retningslinjer 1 500 000 
Sum foreløpig disponering av sentrale avsetninger/samhandling 8 250 000 
 
 
BEHANDLING OG VEDTAK I KOMITEER, RÅD OG UTVALG 
 
Arbeidsutvalgets behandling: 
Arve Edvardsen (H) fremmet følgende tilleggsforslag, innstilling til vedtak i bydelsutvalget: 
2. Bydelsutvalget bevilger kr 100 000,- som et nytt punkt 8 i «Tiltak av engangskarakter» til 
etablering/oppgradering av lysløype på Lambertseter, jfr. søknad om frivillighetsmidler. 
Avsetning til risikoområder reduseres tilsvarende. 
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt, punkt 1 
Arve Edvardsens (H) tilleggsforslag ble enstemmig vedtatt, punkt 2 
 
Arbeidsutvalgets vedtak: 

1. Saken sendes til behandling i:  
Helse- og sosialkomiteen  
Barne-, ungdoms- og kulturkomiteen 
Byutvikling-, miljø- og samferdselskomiteen  
Eldrerådet  
Rådet for funksjonshemmede  
Ungdomsrådet  
Bydelsutvalget  

2. Arbeidsutvalget innstilling overfor bydelsutvalget: 
Bydelsutvalget bevilger kr 100 000,- som et nytt punkt 8 i «Tiltak av engangskarakter» 
til etablering/oppgradering av lysløype på Lambertseter, jfr. søknad om 
frivillighetsmidler. Avsetning til risikoområder reduseres tilsvarende. 

Byutviklings,- miljø- og samferdselskomiteens behandling: 
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Bjørn Fjellheim (H) orienterte om Høyres forslag til endringer i saken og Svein Erik Aldal 
(FrP) orienterte om FrP’s endringer 
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt 
 
Byutviklings,- miljø- og samferdselskomiteens vedtak: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak som faller inn under komiteen ansvarsområde anbefales 
vedtatt  
 
 

Sak 19 /13  Forslag fra Bymiljøetaten om nye tiltak for å redusere 
fartsnivået på skoleveier i bydelen 

 

BYDELSDIREKTØRENS FORSLAG TIL VEDTAK 
 
Til komiteer og råd:  
Den innstillingen som legges frem for bydelsutvalget, anbefales vedtatt. 
 
Til bydelsutvalget:  

1. Bydelsutvalget er meget opptatt av at skoleveiene må bli tryggere. 
2. Det knytter seg spesiell oppmerksomhet til trafikkforholdene i Munkerud-området på 

grunn av planer om bygging av ny skole og barnehage. 
3. Bydelsutvalget synes de foreslåtte tiltakene er positive, men de er ikke omfattende nok. 

Det vises i den forbindelse til bystyrets behandling av bydelens trafikkplan – sak193 
den 15.06.2011 – der bystyret vedtok følgende i pkt 7:   
«Bystyret ber byrådet vurdere bydelens forslag om at fartsgrensen på lokale 
samleveier settes til 40 km/t, men 30 km/t der veien går forbi skole.» (Bydelens 
uthevning). 
I tillegg til fartsgrense 30 km/t ved skolene har bydelens trafikkplan foreslått å 
etablere drop-soner et stykke unna skolene, for å gjøre det mindre nødvendig å kjøre 
helt til skoledøra, det er foreslått tydelig skilting av at man nærmer seg en skole, og 
det er foreslått opphøyde gangfelt med lysregulering ved og i nærheten av skoler. 

4. Bydelsutvalget vil foreslå at fartsgrense for boligveier settes til 30 km/t. Med 
boligveier menes veier som ikke er hovedveier eller lokale samleveier. 

5.  Bydelsutvalget ber på den bakgrunn om at det utarbeides planer for mer inngripende 
tiltak enn det som er foreslått. 

6. Bydelsutvalget regner med at siste kulepunkt i Bymiljøetatens forslag skal være at 
fartsgrensen i nedre del av Ljabruveien reduseres fra 50 til 40 km/t – og ikke omvendt, 
som det står i brevet. 

 
BEHANDLING OG VEDTAK I KOMITEER, RÅD OG UTVALG 
 
Byutviklings,- miljø- og samferdselskomiteens behandling: 
Ingen forslag fremmet 
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt 
 
Byutviklings,- miljø- og samferdselskomiteens vedtak: 
Den innstillingen som legges frem for bydelsutvalget, anbefales vedtatt. 
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Sak 20 /13  Høring: Revisjon av handlingsplan for miljø og klima 
2012-2015 

 
BYDELSDIREKTØRENS FORSLAG TIL VEDTAK 
 
Til arbeidsutvalget:  
Saken behandles i arbeidsutvalget 
Høringsfristen er satt til 15. april, av hensyn til dette gis arbeidsutvalget fullmakt til å 
behandle saken. 

1) Bydelsutvalget støtter forslag til handlingsplan for miljø og klima 2013-2016. Den er 
informativ og gir en god oversikt over prioriterte tiltak. Bydelsutvalget har i tillegg 
følgende innspill til utkastet: 

2) Oslo kommune har en anskaffelsesstrategi, revidert 04.04.2013 sak 1036/13, som 
ivaretar miljøkrav i sine anskaffelser. Dette bør følges opp nøye av innkjøperne. Oslo 
kommune bør fortsette å bruke sin markedsmakt til å påvirke leverandører i 
miljøspørsmål. Verktøy bør videreutvikles slik at det gir muligheter for bedre analyse 
og effektivisering av miljøtiltak.. 

3) Oslo kommune bør sikre kravene til TEK-10, passivhus og smarthus ved vurdering av 
nye bygninger. 

4) For Bydel Nordstrand har Miljøfyrtårnsertifiseringsordningen vært en utfordring da 
dette systemet krever omfattende arbeid og ressurser. Det bør ses nærmere på 
ordningen, og hva som kan effektiviseres, slik at de bydeler som ikke har hatt 
økonomiske ressurser til å prioritere dette også kan opprette en arbeidsform som gjør 
målet om å være 100% miljøsertifisert innen 2016 realistisk. 

 
Til byutvikling, miljø og samferdselskomiteen:  
Vedtaket fattet i arbeidsutvalget tas til orientering. 
 
Til bydelsutvalget: 
Vedtaket fattet i arbeidsutvalget tas til orientering. 
 
BEHANDLING OG VEDTAK I KOMITEER, RÅD OG UTVALG 
 
Arbeidsutvalgets behandling: 
Arve Edvardsen (H) fremmet følgende endringsforslag: 
Punkt 1: «Arbeidsutvalget» endres til: « Bydelsutvalgets arbeidsutvalg….» 
Punktene 2, 3 og 4 i bydelsdirektørens forslag endres til a, b og c 
 
Hege Astrup Sannum (H) fremmet følgende endringsforslag til punkt b, bydelsdirektørens  
punkt 3: 
« b. Oslo kommune bør sikre at kravene i TEK 10 følges, og at passivhus og smarthus 
vurderes ved nybygg og total rehabiliteringer.» 
 
Votering: 
Arve Edvardsens (H) endringsforslag ble enstemmig vedtatt 
Hege Astrup Sannums (H) endringsforslag ble enstemmig vedtatt, punkt b 
 
Arbeidsutvalgets vedtak: 

1) Bydelsutvalgets arbeidsutvalg støtter forslag til handlingsplan for miljø og klima 
2013-2016. Den er informativ og gir en god oversikt over prioriterte tiltak. 
Bydelsutvalget har i tillegg følgende innspill til utkastet: 
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a.) Oslo kommune har en anskaffelsesstrategi, revidert 04.04.2013 sak 1036/13, som 
ivaretar miljøkrav i sine anskaffelser. Dette bør følges opp nøye av innkjøperne. Oslo 
kommune bør fortsette å bruke sin markedsmakt til å påvirke leverandører i 
miljøspørsmål. Verktøy bør videreutvikles slik at det gir muligheter for bedre analyse 
og effektivisering av miljøtiltak.. 

b.) Oslo kommune bør sikre at kravene i TEK 10 følges, og at passivhus og smarthus 
vurderes ved nybygg og total rehabiliteringer 

c.) For Bydel Nordstrand har Miljøfyrtårnsertifiseringsordningen vært en utfordring da 
dette systemet krever omfattende arbeid og ressurser. Det bør ses nærmere på 
ordningen, og hva som kan effektiviseres, slik at de bydeler som ikke har hatt 
økonomiske ressurser til å prioritere dette også kan opprette en arbeidsform som gjør 
målet om å være 100% miljøsertifisert innen 2016 realistisk. 

      2. Sakens sendes til BMS-komiteen og bydelsutvalget til orientering 
 
Byutviklings,- miljø- og samferdselskomiteens behandling: 
Ingen forslag fremmet 
 
Votering: 
Bydelsdirektørens forslag til vedtak ble enstemmig vedtatt 
 
Byutviklings,- miljø- og samferdselskomiteens vedtak: 
Vedtaket fattet i arbeidsutvalget tas til orientering. 
 
 
 

 
Oslo, 24.04.13 
 
 
 
Bjørn Fjellheim (H) 
leder av byutviklings,- miljø- og samferdselskomiteen  


